
 

 

Zápis č. 3/2023 ze dne 21. 2. 2023 

z jednání Komise pro bezbariérovou Prahu 1  

Rady městské části Praha 1 

 

Datum a místo jednání: 21. 2. 2023 v 16.00 hod., Konferenční sál, MČ P1, Vodičkova 681/18, Praha 1  

 

Přítomni: E. Rónová (předsedkyně komise), T. Zbořil (místopředseda komise),  P. Marc (člen komise) , K. 

Ulm (člen komise), A. Jan (člen komise), L. Vaverková (členka komise), A. Jančíková (členka komise), A. 

Ečeková Maršálová (členka komise) 

 

Omluveni: H. Lhotová (členka komise), I. Hamarneh (stálý host), J. Burianová (stálý host) 

 

Částečná neúčast: P. Marc (dřívější odchod), T. Zbořil (dřívější odchod)  

 

Hosté ÚMČ Praha 1 přítomni: I. Antalová (radní MČ P1 pro sociální věci a bezbariérovost), D. Lanzová 

(zástupkyně NRZP ČR) 

 

Zapsal: T. Hovorka (tajemník komise) 

 

Program jednání:  

 

1) Schválení programu, volba ověřovatele zápisu 

2) Schválení zápisu z minulého jednání 

3) Finanční prostředky na plnění úkolů komise, jejich rozdělení. 

4) Hlasování o řešení bariérové situace u výstavby výtahu v Divadelní ulici (výtah/plošina). Urgentní. 

5) Prověření dodržování alespoň jedné BB TOI TOI na akcích pořádaných/ podporovaných MČP1  

6) Nové sportoviště na Petříně (údajně nesplňuje parametry BB vyhlášky) 

7) Granty na odstranění bariér, poskytované MHMP – data, termíny. 

8) Rozdělení konkrétních očíslovaných úkolů mezi členy komise na měsíc únor/březen  2023.  

9) Každý z členů provede průzkum, co ve své oblasti může udělat pro bezbariérovost. 

        (Členové komise budou referovat o chystaných stavebních záměrech v jejich oblasti). 

        Výstupy od spolupracujících organizací. (POV, NIPI, NRZP.) 

10) Návrhy bezbariérového přístupu Galerie 1, Štěpánská 47 

11) BB WC v lékařském domě Palackého 5 (bývalá poliklinika) 

12) Různé 
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1) Schválení navrženého programu, volba ověřovatele zápisu  

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová jednání zahájila krátce po 16.00 hod. Přítomno je 8 členů komise. Komise je 

usnášeníschopná. Dále jsou jako hosté přítomni I. Antalová (radní MČ P1 pro sociální věci a bezbariérovost) 

a D. Lanzová. V úvodu proběhla debata o možnosti doplnit jednání komise o další stálé hosty, E. Rónová 

informovala o zájmu zástupce ze SONS (Sjednocená organizace nevidomých a slabozrakých České republiky) 

být stálým hostem, aby však dále nenarůstal počet stálých hostů, budou se na další jednání zvát hosté 

(odborníci) podle konkrétních bodů programu. Proběhla diskuze k navrženému programu. P. Marc oznámil 

plánovaný dřívější odchod. Jako ověřovatel zápisu byl navržen K. Ulm. Komise následně hlasovala.  

 

Program 3. jednání KOBE byl schválen.                                                            Usnesení  KOBE č. 1/3/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 8  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

Ověřovatelem zápisu byl zvolen K. Ulm.                                                             Usnesení  KOBE č. 2/3/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 8  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

2) Schválení zápisu z minulého jednání 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise nechala hlasovat o schválení zápisu z předchozího jednání. 

 

 

Zápis z jednání komise ze dne 7. 2. 2023 byl schválen.                                    Usnesení  KOBE č. 3/3/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 8  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

3) Finanční prostředky na plnění úkolů komise, jejich rozdělení 

Předkladatel: E. Rónová, A. Ečeková Maršálová 

 

Z důvodu odchodu radní I. Antalové, která měla podat bližší informace, bylo projednávání tohoto bodu 

odloženo.  

 

 

 

4) Hlasování o řešení bariérové situace u výstavby výtahu v Divadelní ulici (výtah/plošina) 

Předkladatel: E. Rónová 

 

A. Ečeková Maršálová informovala ve stručnosti o úpravě informativní cedule s termínem dokončení stavby 

na červen 2023. Předsedkyně komise E. Rónová  informovala o jednání radního Prahy 1 pro dopravu Ing. 

Ryvoly se zástupci Dopravního podniku, stavba je aktuálně zastavena. Podle P. Marce se nabízí jako řešení 

vybudování bezbariérového přístupu přes budovu Akademie věd ČR, P. Marc dále zopakoval návrh, aby se 
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MČ Praha 1 nevzdávala věcného břemene v prostoru budovy Akademie věd ČR a pokusila se směnit část 

prostorů mezi  MČ Praha 1 a Akademií věd ČR.  K. Ulm souhlasí s návrhem P. Marce na výstavbu výtahu či 

plošiny a navrhuje, aby se předsedkyně komise obrátila na příslušného gesčního radního. D. Lanzová navrhuje 

nechat zpracovat studii proveditelnosti s požadavkem, aby byla respektována vyhláška o bezbariérovém 

užívání staveb. Komise následně hlasovala. 

 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 doporučuje radní pro sociální věci a bezbariérovost I. Antalové, aby 

nechala prověřit proveditelnost zřízení bezbariérového přístupu z Národní třídy do Divadelní ulice 

vybudováním výtahu v budově Akademie věd ČR.                                                                                                   

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 4/3/2023 

 

Hlasování 

Pro: 8  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

5) Prověření dodržování alespoň jedné BB TOI TOI na akcích pořádaných/ 

podporovaných MČP1 
 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová zrekapitulovala závěry z minulého jednání komise k tomuto bodu a otevřela 

diskuzi. Vzhledem k povinnosti pořadatele zajistit minimálně jednu bezbariérovou toaletu při konání akce, 

které se účastní víc jak 200 osob, doporučuje A. Ečeková Maršálová snížit tento povinný limit pro zajištění 

bezbariérových toalet. K. Ulm poukazuje na fakt, že není možné vždy dopředu predikovat, jaká bude účast a 

podle toho zajistit počet bezbariérových toalet. D. Lanzová doporučuje s ohledem na právní analýzu obracet 

se na Hygienickou stanici hl. města Prahy, která rozhoduje o tom, kolik toalet (i bezbariérových) má být při 

pořádání kulturních či jiných akcí k dispozici pro návštěvníky těchto akcí. A. Jan navrhuje vytvořit metodiku 

pro určení počtu toalet na počet lidí. K. Ulm navrhuje aplikovat tuto povinnost do podmínek pro případné 

čerpání grantů. Komise následně hlasovala. 

  

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 doporučuje Radě MČ Praha 1 snížit počet očekáváných účastníků 

kulturní či sportovní akce organizované nebo finančně podpořené MČ Praha 1, při které vznikla 

povinnost zajistit bezbariérové WC, z 200 osob na 100 osob.                                                                         

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 5/3/2023 

 

Hlasování 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 1 

 

 

6)   Nové sportoviště na Petříně (údajně nesplňuje parametry BB vyhlášky) 
 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová informovala ostatní o nedodržení bezbariérových podmínek při výstavbě 

sportoviště. A Ečeková Maršálová kontaktovala Odbor péče o veřejný prostor a Odbor technické a majetkové 

správy a seznámila ostatní se stanoviskem Odboru péče o veřejný prostor. E. Rónová provede místní šetření a 

pořídí fotodokumentaci prostoru. D. Lanzová připomněla podmínky ze stavebního zákona, kdy, pokud se 

počítá, že v objektu bude pracovat víc než 25 osob, musí mít zázemí bezbariérové. Komise následně hlasovala 

o přerušení tohoto bodu. 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 přerušuje projednávání tohoto bodu pro zajištění dalších podkladů 

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 6/3/2023 
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Hlasování 

Pro: 8  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

7)  Granty na odstranění bariér, poskytované MHMP – data, termíny. 

 
 

Předkladatel: E. Rónová, A. Ečeková Maršálová 

 

Před projednáváním tohoto bodu odešel P. Marc, v průběhu diskuze odešel T. Zbořil, komise má nyní 6 

přítomných členů a je nadále usnášeníschopná. A Ečeková Maršálová informovala ostatní o nulové šanci získat 

finance na odstranění bariér (např. přenosné rampy) pro letošní rok, pro možnost čerpání grantu musí být k 

dispozici projektová dokumentace atd. K. Ulm uvažuje o grantu, který by mohla poskytnout MČ Praha 1, např. 

u obchodů s občanskou vybaveností, kde by byly vybudovány bezbariérové přístupy, D. Lanzová upozorňuje 

na bezpečnostní rizika. K. Ulm navrhuje vytipovat 4-5 provozoven, jejichž prostory vlastní MČ Praha 1, a 

vyhlásit pilotní grant ve výši 100.000Kč. 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 doporučuje radní pro sociální věci a bezbariérovost I. Antalové, aby 

ve spolupráci s příslušnými odbory připravila návrhy projektových dokumentací nutných pro získání 

grantu na odstranění bariér.                                                                        

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 7/3/2023 

 

Hlasování 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

8)  Rozdělení konkrétních očíslovaných úkolů mezi členy komise na měsíc únor/březen  

2023 + 9)  Každý z členů provede průzkum, co ve své oblasti může udělat pro 

bezbariérovost. (Členové komise budou referovat o chystaných stavebních záměrech 

v jejich oblasti 
 

 

Předkladatel: E. Rónová  

 

Předsedkyně komise E. Rónová otevřela diskuzi. Body 8 a 9 se následně projednávaly společně. K. Ulm 

navrhuje, aby každý člen komise vytipoval prostory, kde je zapotřebí vybudovat bezbariérový přístup, a 

následně tento seznam zaslali tajemníkovi komise. Dále K. Ulm navrhuje, aby si komise vyžádala od Odboru 

technické a majetkové správy seznam provozoven, kde byly instalovány zvonky pro osoby na vozíku a pověřit 

technika příslušného objektu, aby zkontroloval funkčnost těchto zvonků. A. Ečeková Maršálová se obrátí na 

výše uvedený odbor se žádostí o poskytnutí seznamu těchto objektů. Komise o tomto bodu nehlasovala.  

 

 

 

10)  Návrhy bezbariérového přístupu Galerie 1, Štěpánská 47 
 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

A Ečeková Maršálová informovala o provedeném místním šetření v objektu, kde chybí přímý bezbariérový 

přístup. Bude se navrhovat u příslušného odboru stavební úprava objektu spočívající ve vybudování 

bezbariérového přístupu. Podle projektové dokumentace by se eventuálně požádalo o grant. Tento bod byl 

informativní. 
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11)  BB WC v lékařském domě Palackého 5 (bývalá poliklinika) 
 

 

Předkladatel: E. Rónová, A. Ečeková Maršálová 

 

 

A Ečeková Maršálová informovala o provedeném místním šetření v objektu, kterého se zúčastnila také 

předsedkyně komise E. Rónová. Užívání bezbariérového WC v přízemí není ideální (není viditelné 

informativní označení,  kde se v budově nachází bezbariérové WC, WC je na euroklíč, který je k zapůjčení ve 

vzdálené vrátnici atd.), ze stavebního hlediska není možné vybudovat WC v ostatních patrech domu. K. Ulm 

navrhuje vyžádat si projekt na rekonstrukci objektu. A Ečeková Maršálová zajistí další podklady u Oddělení 

investic a radního Prahy 1 pro zdravotnictví. Tento bod byl informativní. 

 

 

Všechny body programu byly projednány. Na závěr předsedkyně komise poděkovala přítomným za účast na 

jednání a v 18.30 hod. jej ukončila. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V souvislosti s novým Nařízením Evropského parlamentu a Rady EU 2016/679 o ochraně osobních údajů 

("GDPR"), jež se stal účinným dne 25.5.2018, upozorňuje zpracovatel tisku všechny členy volených orgánů 

městské části a další osoby (zaměstnance MČ Praha 1 a další třetí osoby), že údaje v tomto zápise z jednání 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 Rady městské části Praha 1, mohou splňovat podmínky ochrany osobních 

údajů ve smyslu uvedeného nařízení a v tom případě je zapotřebí s nimi nakládat v souladu "GDPR". 

 

ověřovatel zápisu:                             předsedkyně komise: 

 

 

…………………………………..     ………………………………….. 

           Karel Ulm                                                                               Emilija Rónová 

 

 

 

Příští komise se koná v úterý 7. 3. 2023 od 16.00 hod. 


